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Vihdin kunnanjohtaja ja ympäristölautakunta ovat saaneet 
kuntalaisaloitteen ----------------- koskien Enäjärven suojelua. Aloitteessa 
ollaan huolissaan Enäjärven veden laadusta liittyen lähialueella läjitettäviin 
maa-aineksiin. 

 
Aloitteen tekijän mielestä Enäjärvi on pilaantumisvaarassa, kun Hurrin 
tilan Verisuolta lähtevän puron rannoille ja lähimaastoihin on ajettu maita 
viimeaikoina runsaasti. Puro johtaa suoraan Reuhoonlahteen. 
 
Aloitteen tekijä on  huolissaan, ettei annetuissa maanläjityslausunnoissa 
ole huomioitu miten estetään vahingoittamasta Enäjärven vedenlaatua. 
Aloitteen tekijä ehdottaa, että Vihdin kunta ja Hurrin tilan omistaja 
rakentavat ko. puroon laskeutumisaltaita ennen veden virtausta 
Reuhoonlahden vesittynyneelle alueeelle.  Rakentamisella on aloitteen 
tekijän mielestä kiire,koska routa sulaa ja maat virtaavat puroon ja 
Enäjärveen. 
 
Vihdin kunta on aloitteen tekijän mielestä  vastaavassa tapauksessa 
hoitanut esimerkillisesti Pajuniityn alueen valumavesien puhdistamista 
useilla puhdistusaltailla ennen laskujon vesien ohjausta  Enäjärveen. Tästä 
aloitteen tekijä haluaa antaa kiitoksen, erityisesti tulevien sukupolvien 
puolesta. 
 
Vihdin kunta kiittää aloitteesta ja yhtyy näkemykseen, että vesistöjemme 
tilasta on huolehdittava asianmukaisesti. Maanläjitysten yhteydessä 
pyritään nykyään entistä tehokkaammin huomioimaan alueiden 
kokonaisvaltaiset vesienhallintatoimet jo suunnitteluvaiheessa. 
Läjitettävän maan määrästä ja sijoittumisesta riippuen kasvaa tarve tehdä 
myös vesistöjen valumavesisuunnittelua ja toteuttaa tarvittavia 
toimenpiteitä. 
 
Vihdin kunta kiittää tunnustuksesta ja katsoo, että Pajuniityn kohde on 
erinomainen esimerkki menestyksekkäästä hulevesien hallinnasta. 
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Ehdotus  
 
 Ympäristölautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle edelleen   

esitettäväksi valtuustolle, että 
1. Ylijäämämaiden lausuntojen käsittelyssä huomioidaan 

vesiensuojeluasiat tarkemmin. 
2. valtuusto katsoo aloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 



 
Päätös Ympäristölautakunta päätti esittää kunnanhallitukselle edelleen   

esitettäväksi valtuustolle, että 
1. Ylijäämämaiden lausuntojen käsittelyssä huomioidaan 

vesiensuojeluasiat tarkemmin. 
2. valtuusto katsoo aloitteen loppuunkäsitellyksi. 
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